# 機構簡介

自一九七六年,本會(基督教香港信義會)社會服務在基層地區紮根,關懷弱勢社群。多年來,本會接近1200位員工的團隊,透過以人為本的精神、與時並進的態度及靈活創新的手法回應長者、青少年、復康人士、幼兒及社區弱勢社群的需要,本會近年更發展不同的社會企業,以回應社會需要。未來,我們銳意拓展更多服務,處處顯出我們對社會的關懷。

# 基督教香港信義會社會服務部的服務

包括:幼兒服務、青少年服務、新來港人士服務、長者服務、 社區發展服務、復康服務及其他創新性服務,例如:社會企業、 『長腿叔叔信箱』文字輔導服務、生命教育、就業支援服務及 長者進修課程等。主要服務區域包括:將軍澳、沙田、大埔、 北區、天水圍、屯門、荃灣、葵涌等新市鎮區域。

# 服務宗旨

實踐耶穌基督傳揚福音和服務人群的精神

# 天恩展能服務簡介

天恩展能中心及宿舍於 1992 年提供服務,主要包括一所日間展能中心及展能宿舍,現設有 52 個住宿及日間訓練名額,為嚴重智障成人提供住宿照顧、訓練活動及護理服務。亦設偶然空置暫顧宿位及展能中心延展照顧計劃。

# 服務提供方法

- 家居式住宿服務。
- 日間照顧、日常生活和簡單工作技能的訓練。
- 其他:
  - ▶ 社會福利署-中央輔助醫療服務;
  - 社會福利署-臨床心理服務;
  - ▶ 精神科外展醫生到診服務;
  - 私家醫生外展到診計劃。

# 申請手續

- 『展能中心暨宿舍』
  - 社工轉介至社會福利署康復服務中央轉介系統

# 『偶然空置暫顧宿位』

● 直接向有關服務單位提出申請,或由各醫務社會服務 部、綜合家庭服務中心、特殊學校或康復服務的社會工作 者轉介

# 服務費用

按社會福利署所定之收費為標準

# 服務退出

『展能中心暨宿舍』

● 退出服務前一個月,以書面向天恩展能服務申請

#### 『偶然空置暫顧宿位』

● 隨時以書面通知單位退出服務

# 服務目標

- 『展能中心暨宿舍』為缺乏基本自我照顧能力,並在起居及 護理方面均需照顧的嚴重弱智人士,提供家居式住宿服務, 並為他們提供日間照顧、日常生活和簡單工作技能的訓練, 讓他們在日常生活上更為獨立,準備他們更全面地融入社群 或在有需要的情況下過渡往其他形式的服務或照顧。
- 『展能中心延展照顧計劃』為因年老或身體健康轉差而無法 從長時間密集訓練中獲益的服務使用者,提供簡單康復訓練 及社交、康樂及發展性的活動。
- 『偶然空置暫顧宿位』為殘疾人士提供短期住宿照顧,以讓他們的家人或照顧者得以在預先計劃的情況下稍作歇息如: 離港旅遊)或處理個人事務(如接受手術),亦可讓背負沉重 壓力的家人或照顧者暫時卸下照顧的責任,減壓調息。

# 服務對象

『展能中心暨宿舍』

- 嚴重弱智人士及沒有患上傳染病;
- 年齡在 15 歲或以上;
- 現正使用或正獲安排往展能中心接受服務;
- 身體和精神狀況均適合過群體生活;
- 沒有引致自己或他人受傷的嚴重攻擊行為;
- 無須長期臥床或接受療養照顧。

## 『展能中心延展照顧計劃』

- 50 歲或以上的展能中心暨宿舍學員; (身體虛弱的學員如不足 50 歲亦會考慮)
- 經《殘疾人士住宿服務評估工具》評估為需要嚴重弱智 人士宿舍 或 嚴重殘疾人士護理院服務。

# 『偶然空置暫顧宿位』

- 弱智人士或肢體傷殘人士;
- 年齡在 15 歲或以上;
- ●願意過群體生活,而且沒有影響群體生活的行為問題及 傳染病;及
- 需接受一定程度而不超越有關服務單位所提供的起居照 顧或護理服務。

# 服務時間

展能中心 / 延展照顧計劃	週一至週五	早上九時至 下午三時三十分
	週六、日及 公眾假期	休息
展能宿舍 / 偶然空置暫顧 宿位	服務時間	全年二十四小時
	開放時間	早上七時至晚上十時

# 聯絡方法

地址:新界葵涌葵盛園 364 號

馮鎰社會服務大樓一樓、二樓

1 & 2 Floor, Fung Y at Social Service Complex, 364 K w ai Shing Circuit, K w ai Chung, N.T.

電話: 2418 9090, 2418 9191 傳真: 2419 2121

電郵: gracereh@ elchk.org.hk

## 交通工具 Transportation

港鐵:葵興港鐵站 D 出口

MTR: Kwai Hing Station Exit D

巴士 Bus:

38 (平田至葵盛東)

( Ping Tin to Kwai Shing East )

34 (灣景花園至葵盛中)

(Bayview Garden to Kwai Shing Central)

47X (秦石至葵盛東)

(Chun Shek to Kwai Shing East)

專線小巴 Mini bus:

89 (荃灣至葵盛北)

(Tsuen Wan to Kwai Shing North)

406 (石籬至石籬,循環線)

(Shek Lei to Shek Lei, circular route)

407 (長宏至瑪嘉烈醫院)

 $(\,Cheung\,Wang\,to\,Princess\,Margaret\,Hospital\,)$ 

印刷日期:02/2018 數量:300份

## **Agency Introduction**

The Evangelical Lutheran Church Social Service- Hong Kong was founded in 1976. Our target group is the grassroots of the society, especially the disadvantaged and the vulnerable. For many years our staff of more than 1,200 people has been contributing to the needs of the elderly, adolescents, children and vulnerable groups, by providing people-oriented services with a creative approach. We are continually evolving and improving our services. Recently, we develop different social enterprises to satisfy the ever changing needs in our society. We are determined to continuously extend our service range and show our support to the public at large via our services.

### Our service

Our service users include children, youth, new arrival from Mainland China, elderly and we also support community development and rehabilitation services. Besides these, we provide a range of inspiring services, for example, Social Enterprises, "Uncle-Long-Leg Post box" letter counseling service, Life Education, employment supportive service and continuing education courses for elderly people etc. Our service area covers Tseung Kwan O, ShaTin, Tai Po, North District, Tin Shui Wai, Tuen Mun, Tsuen Wan, Kwai Chung and H K Island.

#### Our purpose

To proclaim Jesus Christs Gospel and to practice his serving spirit.

#### **Grace Rehabilitation Service Introduction**

Grace Day Activity Centre and Hostel starts providing services from July 1992. It consists of a day activity centre and a hostel serving 52 severely mentally handicapped persons on residential service, training and medical care. We also have "Residential Respite Service (Casual Vacancy)" and "Extended Care Programme".

# Approach to service delivery

- Home living for persons with severe mental handicap
- Day care and training in daily living skills and simple work skills
   Others:
  - > SWD Central Para-Medical Support Service
  - SWD Clinical Psychological Service
  - Psychiatric Medical Officer Outreach Service
  - Visiting Medical Practitioner Service

# **Application Procedures**

"DAC and Hostel"

 Referrals can be made by social workers to the Central Referral System for Rehabilitation Services of the Social Welfare Department.

"Residential Respite Service (Casual Vacancy)"

 Application can be made by parents/carers themselves directly or via social workers of medical social services units, integrated family services centres, special schools or rehabilitation service units to the homes or hostels operating the residential respite service:

## Service withdrawal

"DAC and Hostel"

One month written notice

"Residential Respite Service (Casual Vacancy)"

Written notice at any time

## **Fees and Charges**

According to the standard of the Social Welfare Department

## Opening hour

Day Activity Centre & DAC Extended Care Programme	Monday to Friday Saturday, Sunday and Public Holiday	9am to 3:30pm Closed
Hostel &	Service hour	24-hour service
Casual Vacancy	Office hour	7am to 10pm

# Target group

"DAC and Hostel"

- Severely mentally handicapped persons, aged 15 or above;
- Actively occupied in or being arranged for admission to a day activity centre;
- Physically and mentally suitable for group living; and
- Without severe aggressive behavior endangering self and others, and without infectious disease;
- Not bed-ridden or requiring infirmary care.

"Extended Care Programme"

- 50 years old or above and receiving DAC & Hostel service (frail cases aged under 50 may also be considered);
- Assessed by the Standardized Assessment for Residential Services for People with Disabilities to be eligible for HSMH or C&A/SD service.

"Residential Respite Service (Casual Vacancy)"

- People with intellectual or physical disability;
- Aged 15 or above;
- Physically and mentally suitable for communal living and not suffering from behavioural problem or contagious disease;
- In need of a certain level of personal / nursing care not beyond the level provided by the particular type of residential service.

#### **Objectives**

- "Grace Hostel" It provides home living for persons with severe mental handicap who lack basic self-care skills and require assistance in personal and nursing care.
- "Grace Day Activity Centre" It provides day care and training in daily living skills and simple work skills to mentally handicapped persons. It trains them to become more independent in their daily lives, and prepares them for better integration into the community or for transition to other forms of service or care.
- "Extended Care Programme" For those trainees who could no longer benefit from prolonged or intensive training due to ageing or deterioration of health condition, and to provide simple rehabilitation training as well as social, leisure and developmental activities.
- "Residential Respite Service (Casual Vacancy)" It provides family members/carers of people with disabilities a planned short break so that they may attend to their personal business such as undergoing a medical operation or taking a vacation tour. Its purpose is to make life for those involved in routine care for people with disabilities less stressful and more stimulating.



# 天恩展能中心 天恩展能宿舍



Evangelical Lutheran Church Social Service - Honk Kong

以人為本 以創新服務關心弱勢社群